
 

 

                                                                                                                              
Møde i Aarhus HF og VUC’s bestyrelse tirsdag den 20. marts 2018 
  
Referat 
Deltagelse:  
Til stede: Berit Eika (næstformand), Sanne Bjørn, Peter Moesgaard, Mogens Birkebæk, Bente 
Steffensen, Søren Gubi Axelsen og Malou Lassen.  
 
Fra ledelsen: Erik Ernø-Kjølhede og Per Lund.  
 
Midlertidig observatør: Tina Knudsen 
 
Afbud: Hans Halvorsen (formand), Jan Ankerstjerne, Karin Nørholm, Frederik Toftdal, Poul 
Lautrup og Michael Bentzen Sandberg 
 
Referent: Peter Cederstrøm 
 
Dagsorden  

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Referat af mødet 13/12 2017 

3. Indstilling om tilknytning til bestyrelsen af tillidsrepræsentant for AVU-lærerne, Tina Knudsen, som 
midlertidig observatør og FGU-ressourceperson frem til sommeren 2019 (bilag 1) 

4. Orientering om ny funktionsperiode for bestyrelsen fra maj 2018 jf. vedtægtens § 6.  
link til vedtægt  
 
Hans Halvorsen er fra maj 2018 udpeget som ny repræsentant for kommunalbestyrelsen i Aarhus 

5. Drøftelse af overenskomstsituationen på det statslige område og mulige scenarier for Aarhus HF & VUC 

6. Aktuel status for optag på AVU og HF. Orienteringspunkt  

7. Årsrapport 2017 (bilag 2, 3, 4 og 5) 

8. Orientering om besøg af Arbejdstilsynet  

9. Aktuel status for arbejdet med FGU samt Undervisningsministeriets værnsregler mod uhensigtsmæssige 
økonomiske dispositioner. Bilag 6, 6A, 6B, 6C, 7, 8, 9, 10 og 11.   

10. Eventuelt  

 

 

https://aarhushfogvuc.dk/sites/default/files/vedtaegter_til_hjemmeside_2018.pdf


 

 

Punkt 1.  Godkendelse af dagsorden  
 
Dagsorden blev godkendt. 
 
 
Punkt 2. Referat af møde 13/12 2017 inkl. underskrift 
 
Referat af møde 13/12 2017 blev underskrevet. 
 
 
Punkt 3. Indstilling om tilknytning til bestyrelsen af tillidsrepræsentant for AVU-lærerne, Tina 
Knudsen, som midlertidig observatør og FGU-ressourceperson frem til sommeren 2019 (bilag  
 
Sagsfremstilling fra bilag:  
 
Indstilling til bestyrelsen om udpegning af AVU-tillidsrepræsentanten som midlertidig observatør frem 
til juni 2019 
 
Udspaltningen til FGU af forventeligt ca. halvdelen af skolens AVU-undervisere og et mindre antal 
servicemedarbejdere stiller skolen i en ekstraordinær situation. Perioden frem til august 2019 vil blive en 
svær tid for skolen, og det vil i særdeleshed blive en svær tid for AVU-lærerne, da AVU-afdelingen vil 
blive halveret og da et ikke ubetydeligt antal undervisere muligvis vil blive virksomhedsoverdraget mod 
deres ønske.  
 
I denne helt særlige situation er der brug for at vi står sammen på skolen og i fællesskab gør alt hvad vi 
kan for at fremme det gode samarbejde og et højt informationsniveau.  
 
I erkendelse af at skolens medarbejdere har valgt bestyrelsesmedlemmer fra hhv. det gymnasiale område 
og serviceafdelingen (og dermed ikke AVU) og som et led i at skabe størst mulig transparens og 
medarbejderinddragelse omkring FGU-virksomhedsoverdragelsesprocessen foreslår formandsskabet og 
rektor, at AVU-tillidsmand Tina Knudsen tilknyttes bestyrelsen som midlertidig observatør frem til 
sommerferien 2019.  
 
Tina vil som midlertidig observatør blive inviteret til bestyrelsesmøderne frem til juni 2019, hun vil 
modtage bestyrelsens mødemateriale og hun vil kunne inviteres til mundtligt at bidrage med synspunkter 
og viden under de punkter på bestyrelsens dagsorden der omhandler FGU. Det er forventeligt, at FGU 
vil være på dagsordenen på samtlige bestyrelsens møder frem til sommeren 2019.  
 
Indstilling:  
 
Tina Knudsen tilknyttes bestyrelsen som midlertidig observatør gældende fra og med bestyrelsesmødet 
den 20/3 2018 og frem til juni 2019.  
 
 
Drøftelse 
 
Ingen drøftelse. 
 



 

 

Beslutning 
Bestyrelsen tog indstillingen til efterretning og præsenterede sig. 
 
 
Punkt 4. Orientering om ny funktionsperiode for bestyrelsen fra maj 2018 jf. vedtægtens § 6.  
 
Hans Halvorsen er fra maj 2018 udpeget som ny repræsentant for kommunalbestyrelsen i Aarhus 
 
 
Status i forhold til den kommende funktionsperiode 
Indtil videre ved vi, at Hans Halvorsen, Berit Eika, Peter Moesgaard og Bente Steffensen fortsætter i 
bestyrelsen. Mogens Birkebæk forventes også at fortsætte og vil give tilbagemelding inden for kort tid, og 
der afventes også tilbagemelding fra VIA vedr. Jan Ankerstjerne.  
 
Sanne Bjørn og Karin Nørholm udtræder af bestyrelsen.  
 
Medarbejderne gennemfører valg til pladserne som medarbejderrepræsentanter inden næste møde. 
 
 
Punkt 5. Drøftelse af overenskomstsituationen på det statslige område og mulige scenarier for 
Aarhus HF & VUC 
Erik Ernø-Kjølhede orienterede om overenskomstsituationens betydning for Aarhus HF og VUC som 
statslig selvejende institution. Skolen er omfattet af det afgivne varsel om lockout, og der udsendes 
informationsmail til alle medarbejdere den 21. marts 2018, ligesom der er sendt en orientering til hhv. 
medarbejdere og kursister på skolens intranet.  
 
Mange af skoles ansatte tænker tilbage på lockouten af AVU undervisere i 2013. Dengang fungerede 
skolen, men nu er situation en anden, hvor lockoutvarslet er så omfattende at det reelt vil medføre en 
nedlukning af næsten alle funktioner, da det forventes, at der ikke vil være tilstrækkeligt med personale til 
at drive skolen videre. En endelig vurdering kan gøres hvis lockouten bliver aktuel.  
 
Hvis lockouten bliver aktuel, er der risiko for, at det udover at ramme undervisningen, også vil kunne 
ramme eksamen og studieture m.v. Hvis eksempelvis eksamen bliver ramt, så er det en national 
udfordring, hvor ministeriet skal ind over og anvise en løsning. Situationen følges nøje og skolen holder 
sig i beredskab til at kunne gøre alt hvad der er muligt at gøre, for at minimere følgerne af en lockout, og i 
forhold til en rigtig håndtering af processer om løn m.v. 
 
 
Drøftelse 
Bestyrelsen drøftede overenskomstsituationen. 
 
Beslutning 
Bestyrelsen tog drøftelsen til efterretning. 
 
 
Punkt 6. Aktuel status for optag på AVU og HF. Orienteringspunkt  
Erik Ernø-Kjølhede orienterede om den aktuelle status for optag på AVU og HF. 
 



 

 

På HF-enkeltfag er der lidt flere i år end sidste år. Dog tendens til, at kursister tilmelder sig senere og 
senere. Profilklasserne er attraktive og med tilfredsstillende søgning. På 2-årigt HF er der et stort 
efteroptag mellem marts og sommer, og der forventes samme antal klasser som de 7 klasser sidste år, 
ligesom autismeklassen også oprettes. Samlet er HF ca. på det budgetterede niveau, da der er en mindre 
søgning til Fjern som udlignes af lidt større søgning til de andre tilrettelæggelser.  
 
På AVU er der fint optag i januar med en god stigning, dog er AVU også lidt under det forventede på 
Fjern. Samlet er AVU en lille smule over budget.  
 
Den samlede optag på skolen ser fornuftigt ud. 
 
 
Drøftelse 
Berit Eika spurgte om det er en udfordring med svigtende optag på Fjern.  
 
Erik Ernø-Kjølhede svarede, at det er ærgerligt med mindre optag end forventet på Fjernundervisningen, 
men at kursisterne i stedet ser ud til at søge den ordinære flade med fremmødeundervisning, og det er fint 
for skolen. Vi fortsætter med at udvikle og udbyde Fjernundervisning, da der er tiltro til at det er et 
område med mulighed for vækst, især på AVU. Der har således været afholdt møde med VUC lederne i 
Region Midt med det formål at kunne tilbyde de andre institutioner, at de kan bruge vores 
fjernundervisningsplatform. Med FGU vil flere VUC’er få udfordringer med at kunne tilbyde alle AVU-
fag på alle niveauer og her kan fjernundervisning være en måde at holde hånden under AVU-udbud i 
mindre befolkede områder, som ellers vil være udfordret på grund af den halvering af antallet af AVU-
kursister som FGU medfører.  
 
Beslutning 
Bestyrelsen tog orienteringen om den aktuelle status for optag til efterretning.  
 
 
Punkt 7. Årsrapport 2017 (bilag 2, 3, 4 og 5) 
 
Sagsfremstilling fra bilag: 
Sagsfremstilling Revisionsprotokol af 20. marts 2018 samt årsrapport 2017 
Skolen har modtaget Revisionsprotokollat af 20. marts 2018 i forbindelse med årsrapport 2017. Som det 
fremgår, er alle påtegninger blanke, og skolen har ikke fået henstillinger eller anmærkninger i 
protokollen. Revisionen har godkendt det fremlagte årsregnskab. Der henvises i øvrigt til protokollatet. 
Resultatet af det eksterne regnskab omfatter alene resultatet efter feriepenge.  
 
Af det interne regnskab fremgår det, at årets driftsresultat er et overskud på 5.327 tkr. mod et budgetteret 
overskud på 537 tkr. svarende til en forbedring på ca. 4.791 tkr. Forbedringen i årets resultat er markant 
og skyldes et sammenfald af positiv udvikling i mange forhold på samme tid: 
 

• Et fortsat meget lavt renteniveau 
• En væsentlig mindre dispositionsbegrænsning fra UVM end forventet (1,7 mio. i 

2015, 0,7 mio. i 2016 og 0,15 mio. i 2017) 
• Tilskud grundet finansieringsomlægning af barselsfondsmidler (i alt ca. kr. 0,6 

mio.  i december 2017) 



 

 

• Vækst i antal kursister og højere gennemsnitligt antal kursister på holdene (HF-
E) 

• Bedre gennemførsel 
• Bedre planlægning af underviseres skemaer med mindre over- og undertid 
• Resultater af effektiviseringer i 2015 og 2016 
 

På det gymnasiale område blev der i alt 33 årskursister flere end budgetteret, og det samlede 
årskursisttal for det gymnasiale område blev 1.485. På AVU-området blev årskursisttallet 579, 
svarende til 3 årskursister mere end budgetteret. AVU-området er fortsat i vækst, idet 
årskursisttallet for 2017 er 26 højere end årskursisttallet for 2016, ligesom antallet af 
årskursister på det gymnasiale område i 2017 er steget med 29 årskursister i forhold til 2016. Det 
er tilfredsstillende, at antallet af årskursister på både det gymnasiale område og AVU-området er 
steget. På baggrund af ovenstående har begge de pædagogiske afdelinger haft et positivt resultat 
og et resultat, der er bedre end budgetteret; samlet set et resultat på kr. 4,9 mio. 

Serviceafdelingen har, opnået et resultat for året på kr. 0,4 mio., hvilket er 3,4 mio. kr. dårligere 
end budgetteret. Dette er blandt andet en følge af en beslutning på bestyrelsesmødet den 26. 
september 2017, hvor bestyrelsen besluttede at igangsætte bygningsarbejder for ca. kr. 3 mio. I 
forbindelse med disse arbejder viste det sig nødvendigt at udføre yderligere vedligeholdelses- og 
reparationsarbejder grundet dårlig tilstand af undertag, nedtagning af altaner og sikring af 
vinduer. Herudover har ledelsen i lyset af udviklingen i økonomien igangsat mindre 
vedligeholdelses- og forbedringsarbejder, således at der samlet har været et merforbrug på ca. 
kr. 5,2 mio. på bygningsområdet. 
 
I øvrigt henvises til såvel Årsrapporten som Revisionsprotokollen for bemærkninger om årets 
samlede udvikling og resultat. Revisionen har anbefalet, at kørselsafregningerne altid indeholder 
præcis adresse for destinationen. I forlængelse heraf er den blanket, der anvendes til afregning 
justeret og det vil blive påset, at den udfyldes korrekt og at formål altid er påført. 

Set i lyset af de kommende års udfordringer, der både indebærer yderligere 
omprioriteringsbidrag frem mod 2021, en forventet nedgang i GS-aktiviteten og en samlet 
aktivitetsnedgang på 15% i forbindelse med overdragelse af aktivitet til FGU, anser ledelsen det 
for positivt, at skolens økonomi står styrket ved indgangen til 2018. Det betyder også, at skolen i 
2018 ikke gennemfører afskedigelsesrunder med udgangspunkt i finanslovsnedskæringerne og at 
skolen desuden har kunnet afsætte midler til udvikling i 2018. 
 
Der kvitteres for gennemgangen af tjeklisten ved underskrift af Årsrapporten. Tjeklisten er derfor 
vedlagt som bilag 5. Ledelsen vurderer, at der ingen bemærkninger er til tjeklisten. 
 

Ledelsen indstiller 

• at bestyrelsen godkender regnskabet herunder tjeklisten samt revisionsprotokollen 



 

 

 

Drøftelse 
Berit Eika indledte drøftelsen og udtalte stor tilfredshed med det gode resultat. Set i lyset af de kommende 
års markante udfordringer er det meget positivt at skolen har en stærk økonomi.  
 
Per Lund orienterede om årsrapporten og gennemgik sagsfremstillingen.  
 
Erik Ernø-Kjølhede bemærkede, at skolen overordnet set godt kan ranke ryggen i forhold til både det 
faglige og det økonomiske. Skolen er kommet godt i vej med besparelserne. Rektor orienterede  
bestyrelsen med nogle nedslag i ledelsesberetningen for 2017. 
 
- Højeste antal årskursister i skolens historie 
- Største optag på AVU 
- Ligger højt målt på præstationer. (2-årigt HF på en 5. plads ud af 95 med et snit på 6,8 og enkeltfag 

nummer 8 med et snit på 7,2). 
- Ligger som nummer 8 målt på social løfteevne. 
- Flere gennemfører på AVU med en stigning til 84% fra 80% og med 72% der går til eksamen mod 

tidligere 65%.  
- På HF-enkeltfag går 71% til eksamen mod tidligere 64% og der er flere som består. 
 
Alt dette i en periode med nedskæringer i undervisningen. Så det er et flot og tilfredsstillende 
resultat for 2017. Rektor sendte som afslutning på sit indlæg en stor tak til underviserne og skolens øvrige 
medarbejdere. 
 
Malou Lassen spurgte, om det er ambitionen at komme tilbage på førstepladsen når der måles på 
karaktergennemsnit og social løfteevne. Erik Ernø-Kjølhede svarede, at det er ambitionen, og særligt er 
det ambitionen hele tiden at blive bedre til at løse alle vores opgaver. Dog så ved vi også, at med stadig 
flere kursister fra en yngre målgruppe så vil karaktergennemsnittet med meget stor sandsynlighed falde.  
 
Søren Gubi Axelsen bemærkede, at der godt kunne have været brugt nogle af de 5,2 millioner kroner der 
er brugt ekstra på bygningsområdet, til støtte i undervisningen for eksempelvis at modvirke 
stresssygemeldinger. Endvidere risikerer de svageste kursister at droppe ud jo mere der skal spares på 
undervisningen.   
 
Erik Ernø-Kjølhede svarede, at ledelsen i det omfang det er muligt gerne vil ”tilbageføre” besparelser til 
gavn for undervisningen og kursisternes læring, hvis skolens økonomi udvikler sig mere positivt end 
ventet og at ledelsen vil have en skærpet opmærksomhed på dette fremover. Rektor sagde desuden at 
skolen har højere udgifter pr. elev og en bedre elev/underviser ratio end mange sammenlignelige 
institutioner.  
 
Berit Eika bemærkede, at det også ved fremtidige investeringer er godt med opmærksomhed på, at det 
skal være godt at være medarbejder og kursist på skolen.  
 
Erik Ernø-Kjølhede sagde, at der arbejdes meget med medarbejdernes kompetenceudvikling, herunder at 
kunne håndtere et større arbejdspres, ligesom der er SOKL (samarbejde om kursisternes læring) for 
underviserne, som bl.a. sigter på at øge samarbejdet mellem underviserne og gennem professionelle 
læringsfællesskaber yde større kollegial støtte underviserne imellem.  



 

 

 
Mogens Birkebæk bemærkede, at det er godt med opmærksomhed på medarbejdertrivsel og investering i 
det, men at man skal være opmærksom på at den nuværende økonomiske situation er begunstiget af lave 
renter, der hurtigt kan vende. 
 
Beslutning 
 
Bestyrelsen takkede for det flotte resultat og godkendte regnskabet samt tjeklisten for 
revisionsprotokollen. 
 
 
Punkt 8. Orientering om besøg af Arbejdstilsynet  
Erik Ernø-Kjølhede orienterede om, at Arbejdstilsynet tilbage i december 2017 meddelte, at de ville 
komme på uanmeldt besøg på skolen. Tilsynet har dog ikke gennemført det uanmeldte tilsyn endnu. 
Undervisningsområdet vurderes af tilsynet til at være et område med høj risiko. 
 
Bestyrelsen orienteres når der er nyt. 
 
Beslutning 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  
 
 
Punkt 9. Aktuel status for arbejdet med FGU samt Undervisningsministeriets værnsregler mod 
uhensigtsmæssige økonomiske dispositioner. Bilag 6, 6A, 6B, 6C, 7, 8, 9, 10 og 11. 
 
Sagsfremstilling fra bilag: 

Værnsregler for Aarhus HF & VUC 

Som følge af den politiske aftale om en forberedende grunduddannelse (FGU), har Styrelsen for 
Undervisning og Kvalitet etableret værnsregler, der skal bidrage til, at der i perioden frem til 
etableringen af FGU-institutionerne ikke bliver truffet uhensigtsmæssige beslutninger med 
økonomiske konsekvenser. På denne baggrund har Styrelsen for Undervisning og Kvalitet udstedt 
bekendtgørelse nr. 101 af 9/2/2018 om værn mod visse økonomiske dispositioner.  

 
Bekendtgørelsen træder i kraft den 12. februar 2018 og gælder for Aarhus HF & VUC frem til 1. 
august 2019. 
 
I bekendtgørelsen er følgende anført: 
 
§ 2. Institutionen kan alene foretage økonomiske dispositioner, når dispositionerne er nødvendige 
for institutionens uforstyrrede varetagelse af de opgaver, som institutionen skal varetage, jf. dog 
§ 4. 
Stk. 2. Stk. 1 omfatter økonomiske dispositioner på 50.000 kr. og derover. 

§ 3. Institutionen kan alene foretage økonomiske dispositioner, der er nødvendige, jf. § 2, og som 
overstiger 500.000 kr., når dispositionerne er godkendt af bestyrelsen. 



 

 

§ 4. Institutionen kan foretage økonomiske dispositioner, som ikke er omfattet af § 2, men som 
overstiger 1.000.000 kr., når dispositionerne efter ansøgning fra bestyrelsen er godkendt af 
Styrelsen for Undervisning og Kvalitet. 

 

Procedure for Aarhus HF & VUC: 

Bekendtgørelsen anfører at økonomiske dispositioner, der er nødvendige for institutionens 
uforstyrrede varetagelse af de opgaver, som institutionen skal varetage, og som overstiger 
500.000 kr. skal godkendes af bestyrelsen. 

Til styring af dette indsættes en godkendelsesramme på 499.999 kr. i skolens fakturaflowsystem 
på alle medarbejdere, der normalt har en høj godkendelsesramme dog eksklusiv rektor. Det 
betyder, at alle regninger på kr. 500.000 og derover skal godkendes af skolens rektor, som skal 
sikre, at regningen er i overensstemmelse med formandskabets tidligere godkendte disposition. 

Skolen er pt. bekendt med, at følgende dispositioner i 2018 overstiger 500.000 kr.: 

• Betaling af kvartalsregninger vedr. afdrag/rente/bidrag på 2 kreditforeningslån fra      
Realkredit Danmark. 
• Betaling af årsregning vedr. elektronisk undervisningsmateriale fra Systime. 
• Årlig betaling af censurudgifter på det gymnasiale område til Censurbanken. 
• Betaling af Copydan i forbindelse med undervisningen. 
• Betaling til Aarhus Business College for lån af lærere og lokaler i forbindelse med forlagt 

undervisning. 
• Betaling til Airteam vedr. køleanlæg og VAV-styring for auditorier (forventet pris excl. 

moms 520.000) 

Såfremt Aarhus HF & VUC ønsker at foretage yderligere dispositioner skal formandskabet 
godkende disse inden de iværksættes.  

Aarhus HF & VUC vurderer, at administration af Driftsoverenskomstparterne og videregivelse af 
deres taxameter er undtaget herfra, da det ikke er dispositioner foretaget af Aarhus HF & VUC, 
men blot en administration af Bekendtgørelse af lov om forberedende voksenundervisning og 
ordblindeundervisning for voksne $7-8. 

Institutionen kan desuden foretage økonomiske dispositioner, som ikke er nødvendige for 
institutionens uforstyrrede varetagelse af de opgaver, som institutionen skal varetage, men som 
overstiger 1.000.000 kr., når dispositionerne efter ansøgning fra bestyrelsen er godkendt af 
Styrelsen for Undervisning og Kvalitet. 

Aarhus HF og VUC har pt. ingen dispositioner omfattet heraf. 

Det skal dog bemærkes, at i 2016/2017 blev det besluttet at etablere en tagterrasse til en samlet 
værdi af ca. 1,5 mio. kr. I 2017 påbegyndte man dette arbejde. Dispositionen er foretaget før 



 

 

bekendtgørelsens ikrafttrædelse og er derfor ikke omfattet heraf.  Efter bekendtgørelsens 
ikrafttrædelse mangler kun færdiggørelsen og slutafregningen for tagterrassen. Slutafregningen 
overstiger dog 499.999 kr., hvorfor den alligevel medtages her. 

Ledelsen indstiller: 

• At bestyrelsen godkender den foreslåede procedure.  
• At bestyrelsen derved også har godkendt ovennævnte dispositioner. 
• At bestyrelsen bemyndiger formandskabet til at godkende evt. yderligere dispositioner og 
efterfølgende orienterer bestyrelsen. 

 

 

 

Drøftelse 
Erik Ernø-Kjølhede gav en generel orientering om status for FGU og gennemgik den udsendte tidsplan.  
 
Der er fortsat megen usikkerhed for medarbejderne om, hvad der konkret skal ske. Både ledelse og 
medarbejdere prioriterer dialogen, og der holdes mange møder. I forbindelse med overførsel til FGU, er 
udgangspunktet at spørge hvem der har lyst til at blive virksomhedsoverdraget (frivillighed). Da der 
fortsat er meget ukendt i forhold til hvad der skal ske, er der også kun få der på nuværende tidspunkt har 
udtrykt interesse. I lovforslaget der skal fremsættes om FGU forventes det, at VUC’erne skal udpege 
medlem af interimbestyrelserne for de ny institutioner. Som udgangspunkt peger vi enten på rektor eller 
forstander for AVU alt efter en nærmere vurdering af opgaven for interimsbestyrelsen. Vores incitament i 
forhold til de nye institutioner er at sikre, de bliver så gode som muligt til gavn for medarbejdere og 
kursister, som skal overføres.  
 
Der er udarbejdet drejebøger for virksomhedsoverdragelsen ud fra de forhold vi kender nu, og de forhold 
vi forventer. Der arbejdes for den bedst mulige proces, og vi afventer pt. nærmere fra ministeriet, før vi 
kan gøre yderligere i forhold planlægningen. Hvis det ender med, at der skal ske en udpegning af hvem 
der skal overføres, så bliver dette en vanskelig opgave, da alle AVU-undervisere som udgangspunkt er 
kvalificeret. Det er en meget kompleks opgave der skal løses. 
 
I forbindelse med den lokale institutionsdannelsesproces, er der indledt en fast møderække med 
produktionsskolerne, ligesom vi har kontakt til Aarhus Kommune. Kommunen indstiller formentlig, at 
der oprettes én FGU institution med 3 adresser. Den bedst mulige start er med størst mulig 
selvstændighed, også hvad angår matrikler, og vi arbejder for at købe FGU-skolen ud af vores bygninger 
således, at vi selv beholder alle kvadratmeter. Der kan dog vise sig en lokalemæssig udfordring for det 
nye FGU, da Aarhus Produktionsskoles nuværende lejemål udløber den 1. januar 2020.  
 
De udmeldte værnsregler skal sikre, at vi ikke bruger nogle af de midler der skal overføres til FGU. 
Derfor er der lagt nogle midlertidige rammer for vores kommende dispositioner frem til 1. august 2019 
hvor overførslen er afsluttet.  
 



 

 

Mogens Birkebæk spurgte, om skolen kan få nogle af de omkostninger der påløber grundet processen 
tilbage. Per Lund svarede, at der ikke er driftsfællesskab mellem VUC og FGU, hvorfor vi må forvente, at 
ekstraomkostninger ikke bliver dækket. Per Lund bemærkede endvidere, at vi i forbindelse med 
overdragelsen, nøje skal overveje likviditeten, og vi skal have afklaret hvorledes vi skal finansiere 
overdragelsen af egenkapitalen. 
 
Tina Knudsen bemærkede, at der har været god information fra ledelsen i hele processen, og at det har 
lettet, at udpegning bliver senere end først antaget, og på et tidspunkt hvor vi ved lidt mere om de 
kommende FGU-skoler. 
 
Erik Ernø-Kjølhede afsluttede drøftelsen og bemærkede, at ledelsen ser frem til at få nogle nøgletal for 
overdragelsen som vi kan forholde os til. Der ser ud til at være økonomisk luft til, at vi kan holde fast i 
alle vores m2 og vi regner med en vækst der på sigt betyder, at vi igen kan udfylde bygningerne inden for 
nogle år. Så snart der er et navn på en forstander for den nye FGU-skole i Aarhus inviterer vi til dialog.  
 
Beslutning 
Bestyrelsen tog ledelsens indstillinger til efterretning og godkendte den foreslåede procedure samt de 
oplyste dispositioner, og bemyndigede formandskabet til at godkende eventuelle yderligere dispositioner 
og efterfølgende orientere bestyrelsen herom.  
 
Punkt 10. Eventuelt  
Erik Ernø-Kjølhede sagde tak til Sanne Bjørn og Karin Nørholm for deres indsats i bestyrelsen og 
viderebragte en hilsen fra formand Hans Halvorsen. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

I bestyrelsen: 

 

Hans Halvorsen  Berit Eika   Mogens Birkebæk  
Formand  Næstformand   Erhverv Aarhus 
Aarhus Kommune - B&U Aarhus Universitet 
 
 
 
 
 
Sanne Bjørn   Peter Moesgaard  Bente Steffensen  
Aarhus Byråd  Erhvervsskolerne/  Personligt udpeget           

Uddannelsessamarbejdet  Selvsupplering  
 

 
 
 
Jan Ankerstjerne  Søren Gubi Axelsen  Karin Nørholm 
Personligt udpeget Medarbejderrepræsentant  Medarbejderrepræsentant  
Selvsupplering   med stemmeret                            uden stemmeret 
                                                                                    
  
 
 
 
Malou Lassen  Frederik Toftdal 
Kursistrepræsentant  Kursistrepræsentant 
uden stemmeret  med stemmeret 
Indtrådt efter mødet 26/9-17 Indtrådt efter mødet 26/9-17 
 
 
 
Erik Ernø-Kjølhede 
Rektor 
 

 


